



## INTERNATIONAL EPIDEMIOLOGICAL ASSOCIATION - AFRICA REGION

The African Epidemiological Association (AfEA) was created in Calabar in 2012 under the auspices of the International Epidemiological Association (IEA). The association is a federation of national epidemiological associations within the countries of the WHO/Afro region. AfEA counts more than 500 registered members and has since its creation organized 5 conferences in Nigeria (2012 /2013), in Cameroon (2014), in Malawi (2016) and, in Mozambique (2019). AfEA has among its members the associations from Nigeria (EPISON), Cameroon (CaSE), Mali (SOMEPI), South Africa (SAES) and Chapters from Congo and Chad.

AfEA **defines standards and supports the training and practice of epidemiology via its constituent national associations** in collaboration with national governments, Universities and other relevant stakeholders and institutions, and develops epidemiology associations and communities of practice that are responsive to Africa's needs.

The sixth conference of the AfEA, jointly scheduled with the first congress of the Malian Society of Epidemiology (SOMEPI) will be held in Bamako from 25 to 27 October 2023. A 3 day- capacity building session will run prior to the conference (22 -24 October)

This joint event will bring together more than five hundred epidemiologists, public health scientist decision makers and other stakeholders to discuss ways to improve the practice of epidemiology in Africa and preserve health in the era of emerging and re- emerging diseases. The theme for the conference is: **“Emerging and Re- Emerging Diseases: The role of Epidemiology in Africa.”**

### **The sub-themes are:**

1. Communicable and Non-communicable Diseases Surveillance and Control: Innovations, best practices and lessons learned
2. Prevention and Control of hospital infections
- 3- Neglected Tropical Diseases (NTDs)
- 4- Emerging Diseases Control including pandemic preparedness and response
- 5- Mother and Child Health in the African region

### **First call for abstracts:**

**Deadline:** June 30 2023 at 23:00 59 PM

Emails to : [afea.somepi@gmail.com](mailto:afea.somepi@gmail.com) or [councillor@afeaweb.org](mailto:councillor@afeaweb.org)

Websites: [www.afeaweb.org](http://www.afeaweb.org)



## **In French below**

L'Association Africaine d'Épidémiologie est créée en 2012 à Calabar au Nigeria sous les auspices de l'Association internationale d'Épidémiologie (IEA/AIE). L'AfEA est une fédération des associations nationales d'Épidémiologie de la région OMS/ Afro. L'association compte depuis la création parmi ses membres inscrits plus de 500 épidémiologistes et a organisé à date, 5 conférences, notamment au Nigeria(2012/2013), au Cameroun (2014), au Malawi (2016) et au Mozambique (2019). Les associations membres sont pour le moment : **EPiSON**(Nigeria), **CaSE**(Cameroun ), **SOMEPI**(Mali), **SAES**(République d'Afrique du Sud) et les **groupes** constitués du Congo et du Tchad.

L'AfEA définit les standards, soutient la formation, le renforcement des capacités et la pratique de l'épidémiologie à travers ses associations membres, en collaboration avec les gouvernements, les universités et autres parties prenantes. Elle développe ainsi les associations nationales d'Épidémiologie et les communautés de pratique répondant aux besoins spécifiques de l'Afrique.

La sixième conférence de l'AfEA est conjointement organisée par la Société Malienne d'Épidémiologie qui tiendra ainsi son premier congrès. Elle aura lieu à Bamako du 25 au 27 Octobre 2023. Un cours de 3 jours sur le renforcement des capacités aura lieu avant la conférence proprement dite (22 au 24 Octobre).

Cet événement conjoint rassemblera plus de cinq cent épidémiologistes, experts de santé publique, décideurs et autres parties prenantes afin d'échanger sur les voies et moyens d'améliorer la pratique de l'épidémiologie en Afrique et ainsi préserver la santé dans cette période de maladies émergentes et re-émergentes. Le thème de la conférence est : **“Maladies émergentes et re-emergentes : Le rôle de l'Épidémiologie en Afrique.”**

### **Les sous-thèmes sont :**

1. Surveillance et Contrôle des Maladies Transmissibles et Non transmissibles : Innovations, Bonnes pratiques et Leçons apprises
2. Prévention et contrôle des infections hospitalières
- 3- Maladies Tropicales Négligées (MTN)
- 4- Contrôle des Maladies émergentes incluant la préparation et la riposte aux pandémies
- 5- Santé de la Mère et de l'Enfant dans la région Africaine

### **Premier appel à résumés :**

**Date limite :** 30 Juin 2023 à 23h : 59 min

**Ecrire à :** [afea.somepi@gmail.com](mailto:afea.somepi@gmail.com) or [councillor@afeaweb.org](mailto:councillor@afeaweb.org)

Site internet : [www.afeaweb.org](http://www.afeaweb.org)